

殮房服務收費須知 Information on Mortuary Service Charge

醫院管理局（醫管局）將於 2026 年 1 月 1 日起實施殮房服務收費，家屬領取先人遺體時，將需要按遺體存放日數繳付殮房服務收費。

With effect from 1 January 2026, the Hospital Authority (HA) implements charging for mortuary service. Families need to settle the payment based on the total number of storage days upon the collection of body.

收費詳情如下：

Details are as follows:

遺體存放日數 Days of body storage	殮房服務收費 Mortuary service charge
首 28 日 / First 28 days	不收費 / No charge
第 29 日起 / From day 29	每日 200 元 / \$200 per day
第 36 日起 / From day 36	每日 550 元 / \$550 per day

本局在收費安排生效初期，會實施特別過渡安排，如遺體於 2025 年 12 月 31 日或以前 已存入醫管局殮房，親屬或先人代表可預先申請過渡期豁免，當中包括：

- 減免 2026 年 1 月 1 日至 28 日的殮房收費；及
- 2026 年 1 月 29 日至 2 月 4 日的殮房收費調整至每日 200 元；其後為每日 550 元。經調整後的應繳金額將在賬單中顯示。

During the initial phase of the charge arrangement, HA will implement special transitional arrangement for those deceased who have been stored in HA mortuary on or before 31 December 2025. The next-of-kin or representative of the deceased can submit an advance application for a transitional exemption, which includes:

- *Waiver of the mortuary charge from 1 to 28 January 2026; and*
- *Adjustment of the mortuary charge to \$200 per day from 29 January to 4 February 2026 ; \$550 per day thereafter.*

The adjusted chargeable amount will be shown on bill.

醫管局鼓勵家屬盡早領取先人遺體，早日安葬。家屬如對收費安排有任何查詢，請聯絡本院的死亡文件辦事處（電話：3129 6032）。

HA encourages families to collect the deceased bodies and arrange funerals as soon as possible. For enquiries regarding the charge, families may contact the hospital's Death Documentation Office for assistance (Tel: 3129 6032).